
Dato: 03.11.2023 

Tema: Å være der for de ensomme 

حيم حْمنِ الرَّ ِ الرَّ    وَتعََاوَنوُاْ عَلىَ ٱلۡبرِهِ وَٱلتَّقۡوَى    : بِسْمِ اللّه

ُ عَليَْهِ وَسَلَّمَ: ِ صَلَّي اللّه مَثلَُ المُؤْمِنيِنَ في  قاَلَ رَسُولُ اللّه

هِمْ وترََاحُمِهِمْ  وتعَاَطُفِهِمْ مَثلَُ الجَسَدِ إذا اشْتكََى مِنْهُ توََادهِ

ى   عُضْوٌ تدََاعَى له سَائِرُ الجَسَدِ بالسَّهَرِ والحُمَّ

 

Mine kjære brødre! 

Vår Allmektige Herre vil at vi skal 

være en som deler, en som hjelper og en som 

bryr seg om de rundt seg og befaler slik “Støtt 

alltid hverandre i fromhet og gudsfrykt.”1, 

og med befalingen “Sannheten er at (alle) 

troende er (hverandres) brødre.”2 ønsker 

Han at vi ikke skal være egoistisk, selvsentrert, 

likegyldig og empatiløs overfor de rundt oss. 

Vår kjære profet (fvmh.) sier også: “De 

troende er som en kropp når det gjelder å 

elske hverandre, å vise nåde mot hverandre 

og å vise medfølelse for hverandre. Når en 

del av den kroppen (en troende) lider, lider 

også andre deler av kroppen (troende) av 

søvnløshet.»”3 

Ærede troende! 

Dessverre glemmer de fleste av dagens 

mennesker hensikten med å bli skapt og er 

likegyldige til det som skjer rundt dem, mens 

de jakter på sine ønsker og lyster, og sliter med 

å skaffe seg et levebrød. Men Allahs sendebud, 

som er den mest eksemplariske for troende, 

forble ikke likegyldig til at noen følte seg 

ensom, alene, hjelpeløs eller som hadde falt i 

fortvilelse og pessimisme. Han var også det 

beste eksempelet når det gjelder å vise sosial 

følsomhet. Han var bekymret for problemene 

til sine venner (Ashab) og sine brødre og 

søstre. Han sendte ingen tomhendt fra sin dør; 

Han så og våket over de fattige, foreldreløse, 

ensomme, syke, gamle og trengende. Han viste 

dem at de ikke var alene, ensomme eller 

hjelpeløse ved å alltid behandle dem med 

medfølelse og barmhjertighet. 

 

Kjære muslimer! 

Menneskehetens største problem i dag 

er at man er likegyldige overfor omgivelsene. 

Mange mennesker er blitt likegyldige til 

lidelsene, dramaene og forfølgelsene som 

foregår i verden, eller er uinteresserte i 

lidelsene til dem som ikke tilhører deres egen 

folk eller religion. En muslim som tar Profeten 

som veileder, kan ikke være likegyldig og kan 

ikke si «jeg bryr meg ikke». Når vi ser 

urettferdighet eller forfølgelse, bør vi vise at vi 

er imot undertrykkelse og at vi står på 

rettferdighetens side, om mulig med hånden, 

om ikke med tungen, og i siste instans ved å 

fordømme urettferdigheten. 

Mine kjære brødre! 

Den menneskelige tragedien i Palestina 

knuser våre hjerter, gir oss tårer i øynene, og vi 

synes synd på vegne av menneskeheten i møte 

med grusomhetene som begås der. Det vi kan 

gjøre her, er å be om at forfølgelsen må 

opphøre så snart som mulig, og å kjempe for å 

spre rettferdighet og fred i verden. 

Jeg vil avslutte min khutba med en 

hadith av vår profet (fvhm.); “En person er 

ikke fullt ut troende med mindre han ønsker 

for sin bror det han ønsker for seg selv.”4 

 

[1] Maide, 5/2. 

[2] Hucurat, 49/10. 

[3] Müslim, Birr ve Sıla, 66. 

[4] Müslim, Birr, 32. 
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